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I. Inleidende uiteenzetting  
van mevr. Marie Nagy, mevr. Leila Agic, 

mevr. Lotte Stoops, mevr. Marie Lecoq, mevr. 
Latifa Aït Balaa en mevr. Gladys Kazadi, 

mede-indieners van het voorstel van resolutie 
 

I. Exposé introductif 
de  Mmes Marie Nagy, Leila Agic, Lotte 

Stoops, Marie Lecoq, Latifa Aït Balaa et 
Gladys Kazadi, coauteures de la 

proposition de résolution  
 

Mevrouw Marie Nagy wijst erop dat de 
klimaatopwarming nog steeds toeneemt en alle noodzakelijke 
maatregelen dringend moeten worden genomen om het 
fenomeen in te dijken. 

 
Vervolgens verwijst ze naar de beelden van het brandende 

Amazonewoud die de publieke opinie en de internationale 
gemeenschap niet onberoerd hebben gelaten. Toch gebeurt 
het weer. In 2019 werden 44.000 branden betreurd. 

 
Het Amazonewoud heeft tevens een oorspronkelijk 

klimaat dat op een broos evenwicht steunt. Vandaar de 
dramatische gevolgen van de branden. Ze zijn geen 
natuurlijke ramp, maar worden aangestoken door mensen. 
Sinds het begin van de landbouwexploitatie van het 
Amazonegebied in de jaren zestig neemt de ontbossing toe. 
800.000 km2 is inmiddels vernield. 

 
De wetenschappers en de inheemse volkeren schieten in 

actie om het Amazonewoud te behouden en de internationale 
gemeenschap heeft dat standpunt eveneens ingenomen. 

 
 
Gelet op al die elementen werd beslist om dit voorstel van 

resolutie op te stellen, dat ertoe strekt een bescheiden, maar 
vastberaden steun te verlenen aan alle acties die erop gericht 
zijn het Amazonewoud vrijwaren. 

 
Het commissielid haalt vervolgens het verzoekend 

gedeelte van het voorstel van resolutie aan. 
 
Het gaat erom een duidelijk standpunt van ons Gewest 

tegenover dat soort rampen te bepalen. Het droogteseizoen is 
terug en de branden ook. We ademen dezelfde lucht in, we 
drinken hetzelfde water, we leven allemaal op dezelfde 
planeet, die we met elkaar moeten delen. Met deze woorden 
van Raoni rondt mevrouw Marie Nagy haar betoog af. 

 
Mevrouw Leila Agic wijst erop dat er tot buiten het 

continent veel belang wordt gehecht aan het Amazonewoud, 
omdat het zo belangrijk is voor de biodiversiteit en de 
regulering van het klimaat van de planeet. Het is de habitat 
van de helft van 's werelds dieren- en plantensoorten en de 
stroom, de Amazone, voorziet een vijfde van de 
wereldbevolking van zoet water. 

 
De mijnbouwactiviteiten, de landbouwexploitaties en de 

energie-infrastructuren zijn echter verantwoordelijk voor de 
vernieling van het ecosysteem in het gebied en de 
leefomgeving van de inheemse bevolking. 

 
Bijna een jaar geleden werd het Amazonegebied 

geteisterd door een groot aantal branden, die een reactie van 
de internationale gemeenschap teweeggebracht hebben. Een 
jaar later is het belangrijk om deze tekst te steunen en het 
standpunt van ons Gewest tegenover deze grote 

  Mme Marie Nagy indique que le réchauffement 
climatique continue sa progression et il est urgent de prendre 
toutes les mesures nécessaires pour endiguer ce phénomène. 

 
 
Elle évoque ensuite les images de l’Amazonie dévorée 

par les flammes qui n’ont pas laissé insensible l’opinion 
publique et la communauté internationale. Pourtant, cela se 
reproduit encore. 44.000 feux ont été déplorés en 2019.  

 
Cette forêt dispose également d’un climat originel qui 

repose sur un équilibre fragile, d’où les conséquences 
dramatiques de ces feux. Ceux-ci sont une catastrophe 
humaine et non naturelle. Depuis le début de l’exploitation 
agricole de l’Amazonie, dans les années 60, la déforestation 
va croissant. Il s’agit de 800.000 km2 qui ont été détruits. 

 
 
Les scientifiques, ainsi que les peuples autochtones se 

mobilisent pour préserver la forêt amazonienne et la 
communauté internationale a pris position pour la 
préservation de celle-ci.  

 
Compte tenu de tous ces éléments, il a été décidé de 

rédiger cette proposition de résolution qui vise à soutenir 
modestement, mais volontairement, toutes les actions qui 
visent à préserver la forêt amazonienne.  

 
La commissaire cite ensuite le dispositif de la 

proposition de résolution. 
 
Il s’agit de marquer une position claire de notre Région 

face à ce type de catastrophe. La saison sèche est de retour 
et les feux le seront aussi. Nous respirons un seul air, nous 
buvons une seule eau, nous vivons tous sur une seule terre, 
nous devons tous la partager. Sur cette citation de Raoni, 
Mme Marie Nagy conclut son intervention. 

 
Mme Leila Agic relate l’attachement que suscite la forêt 

amazonienne au-delà de son continent, tant elle revêt une 
importance capitale pour la biodiversité et la régulation du 
climat de la planète. Elle concentre la moitié des espèces 
animales et végétales terrestres et son fleuve principal, 
l’Amazone, fournit en eau douce un cinquième de la 
population mondiale. 

 
 Pourtant, les activités minières, les exploitations 

agricoles ou les infrastructures énergétiques sont 
responsables de la destruction de l’écosystème de la région 
et des habitats des autochtones. 

 
Il y a près d’un an, l’Amazonie subissait de nombreux 

feux, suscitant une réaction de la communauté 
internationale. Un an plus tard, il est important de soutenir 
ce texte et de positionner notre Région au niveau de cet enjeu 
climatique important. 
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klimaatuitdaging te bepalen. 
 
Mevrouw Lotte Stoops wijst erop dat het Amazonewoud 

ontbost wordt en dat zulks gepaard gaat met een vernietiging 
van de biodiversiteit en een verslechtering van de 
luchtkwaliteit. De satellietbeelden hebben de gevolgen van de 
branden van augustus 2019 aangetoond. 

 
Terwijl het Amazonewoud het klimaat op internationaal 

niveau reguleert, enorm veel CO2 opvangt en een zeer rijke 
flora en fauna heeft, vormen deze branden een regelrechte 
bedreiging. 

 
Men stelt vast dat de inheemse bevolking steun van over 

de hele wereld nodig heeft, want het gaat om de strijd van 
David tegen Goliath. Er zijn ambitieuze maatregelen nodig 
om structurele en financiële steun te verlenen. Er is ook 
behoefte aan bewustmaking van onze consumptie en 
levensstijl. 

 
Vervolgens verwijst mevrouw Lotte Stoops naar het 

verzoekend gedeelte van het voorstel van resolutie. Ze voegt 
eraan toe dat bewustwording van het belang van goede 
levensomstandigheden voor de landbouwhuisdieren van 
kapitaal belang is voor onze gezondheid, het dierenwelzijn en 
het leefmilieu. 

 
Bovendien heeft de Covid-19-crisis ons duidelijk 

gewezen op de gevolgen van de ontbossing, die heeft geleid 
tot de verspreiding van de diersoorten onder de mensen. Dat 
is een uitstekende reden om het Amazonewoud te 
beschermen. 

 
Om al die redenen zal ze het voorstel van resolutie 

steunen. 
 
Mevrouw Marie Lecocq wijst erop dat het probleem nog 

steeds brandend actueel is. Het Amazonewoud blijft branden 
en de ontbossing gaat door. In 2019 gebeurde dat vooral in 
beschermde gebieden. 

 
President Jair Bolsonaro heeft een sterke politieke rol 

gespeeld met verwijten aan de milieuorganisaties en de 
inheemse bevolking en de dreiging om milieuregelgeving af 
te schaffen. 

 
De cijfers van 2019 zijn in 2020 in een stroomversnelling 

geraakt. De vrees bestaat dat het Amazonewoud in de 
komende 20 jaar een uitgestrekte savanne wordt. De Covid-
19-crisis heeft de ontbossing niet afgeremd, maar daarentegen 
de druk op het gebied verhoogd. 

 
Het onderwerp kan niet worden besproken zonder te 

denken aan de inheemse bevolking die haar levensruimte 
vernield ziet worden, en aan de leden van ngo’s die de 
afgelopen jaren werden vermoord. 

 
De volksvertegenwoordiger vindt het belangrijk dat de 

tekst coherent is. Hoewel het Amazonegebied ver weg is, 
moeten ook wij een rol spelen, met name op het gebied van 
voeding en consumptiegewoonten. 

 
 

 
Mme Lotte Stoops explique que la forêt amazonienne 

subit la déforestation avec une destruction concomitante de 
biodiversité et la dégradation de la qualité de l’air. Les 
images satellites ont montré les conséquences de ces 
incendies au mois d’août 2019.  

 
Alors que la forêt amazonienne régule le climat au 

niveau international, qu’elle capte énormément de CO2 et 
qu’elle dispose d’une telle richesse au niveau flore et faune, 
ces incendies constituent une véritable menace.  

 
 
On constate que les autochtones ont besoin de soutien 

issu du monde entier, car c’est David contre Goliath. Des 
mesures ambitieuses sont nécessaires pour apporter un 
soutien structurel et financier. Il faut aussi une 
sensibilisation sur ce que nous consommons et sur notre 
style de vie.  

 
Mme Lotte Stoops se réfère ensuite au dispositif de la 

proposition de résolution. Elle ajoute qu’une prise de 
conscience sur l’intérêt d’avoir des bonnes conditions de vie 
pour les animaux d’élevage est d’importance capitale pour 
notre santé, le bien-être animal et l’environnement. 

 
 
En outre, la crise du Covid-19 nous a clairement indiqué 

les conséquences de la déforestation ayant pour 
conséquence la dispersion des espèces animales vers les 
populations humaines. Il s’agit d’une excellente raison de 
protéger la forêt amazonienne.  

 
Pour ces différentes raisons, elle soutiendra la 

proposition de résolution.  
 
Mme Marie Lecoq indique que le sujet est toujours 

d’actualité. La forêt amazonienne continue à bruler et la 
déforestation est en cours. En 2019, elle s’est déroulée en 
particulier dans des espaces protégés.  

 
Un rôle politique fort a été joué par le président Jair 

Bolsonaro, avec des invectives contre les groupes 
environnementaux et les peuples autochtones et des velléités 
de supprimer des réglementations environnementales.  

 
Ces chiffres de 2019 se sont accélérés en 2020. La 

crainte est que la forêt amazonienne devienne une grande 
savane dans les 20 prochaines années. La crise du Covid-19 
n’a pas freiné cette déforestation, au contraire elle a 
augmenté la pression sur la région.   

 
Il est impossible d’aborder ce sujet sans avoir une pensée 

pour les populations autochtones qui voient leurs espaces de 
vie détruits et les membres d’ONG qui ont été assassinés ces 
dernières années.  

 
Il était important pour elle d’intégrer des éléments de 

cohérence dans ce texte. Malgré l’éloignement de 
l’Amazonie, Il y a un rôle à jouer ici notamment sur la 
question de l’alimentation et nos habitudes de 
consommation.  
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Ook de handelsovereenkomsten illustreren het 
economisch model dat we willen opbouwen. De 
volksvertegenwoordiger hoopt dat het engagement dat we 
hier aangaan, opnieuw wordt bevestigd wanneer we 
handelsovereenkomsten met gevolgen voor het 
Amazonegebied sluiten. 

 
Soms kan men twijfelen aan het effect van de goedkeuring 

van een voorstel van resolutie. Het gaat er hier echter om een 
krachtig gebaar van solidariteit te maken met de volkeren die 
ter plaatse de strijd voeren. 

 
Mevrouw Latifa Aït Baala verwijst naar de beelden van de 

catastrofale branden in het Amazonegebied. We kennen de 
risico's van ontbossing voor de mensheid. Het is vijf voor 
twaalf en we moeten handelen. 

 
Gelet op het duidelijke engagement van de federale 

regering op het gebied van klimaat en leefmilieu vraagt ze om 
het vijfde streepje van het verzoekend gedeelte, waarin de 
federale regering gevraagd wordt om in elke 
handelsovereenkomst sociale en ecologische clausules op te 
nemen, met doeltreffende uitvoerings- en 
controlemechanismen, te vervangen door amendement nr. 1, 
dat ze indient. 

 
Het gaat erom het besluitvormingsproces op Belgisch en 

Europees niveau met betrekking tot de onderhandelingen over 
handelsverdragen correcter weer te geven. 

 
Mevrouw Gladys Kazadi wijst op de indrukwekkende 

CO2-absorptiecapaciteit van het Amazonewoud, dat echter 
niet ontsnapt aan overexploitatie. Nu het klimaat opwarmt, 
getuigt het van coherentie dat het Gewest zich zorgen maakt 
over de ontbossing die aldaar plaatsvindt. Het is ook 
belangrijk om zich aan te sluiten bij de internationale 
gemeenschap. 
 

Il y a aussi les accords de commerce qui illustrent le 
modèle économique que nous voulons construire. Elle 
espère que l’engagement pris ici sera réaffirmé lorsque nous 
aurons des accords de commerce qui concerneront cette 
région.  

 
 
On peut parfois douter des conséquences du vote d’une 

proposition de résolution. Il s’agit cependant ici d’exprimer 
un geste fort de solidarité envers les peuples qui luttent 
localement. 

 
Mme Latifa Aït Balaa relate les images de désastre avec 

les incendies en Amazonie. On sait les risques que fait courir 
la déforestation sur l’humanité. Il y a urgence et c’est un 
impératif d’agir.  

 
Compte tenu de l’engagement clair du gouvernement 

fédéral sur les questions climatiques et environnementales, 
elle demande à remplacer le cinquième tiret du dispositif, à 
savoir celui qui demande au gouvernement fédéral de 
conditionner tout accord de commerce à la présence de 
clauses sociales et environnementales comportant des 
mécanismes effectifs de mise en œuvre et de contrôle par 
l’amendement n° 1 qu’elle dépose.  

 
Il s’agit de refléter plus justement le processus 

décisionnel au niveau de la Belgique et au niveau européen 
en matière de négociation de traités commerciaux.  

 
Mme Gladys Kazadi rappelle la capacité 

impressionnante d’absorption du CO2 de la forêt 
amazonienne, sans pour autant échapper à la surexploitation. 
Dans un contexte de réchauffement climatique, il est 
cohérent que la région se préoccupe de la déforestation qui 
s’y déroule. Il est également important de s’associer à la 
communauté internationale. 

 
 

II. Algemene bespreking  
 

II. Discussion générale 
 

De heer Fouad Ahidar wijst erop dat de ontbossing al 40 
jaar aan de gang is en dat het tijd is om er een einde aan te 
maken. We ademen allemaal dezelfde lucht in. We mogen 
evenmin vergeten dat we de groene ruimten in Brussel moeten 
verdedigen en niet alleen mogen kijken naar wat er elders 
gebeurt. 

 
Mevrouw Caroline De Bock vindt dat het voorstel van 

resolutie van fundamenteel belang is in de strijd tegen de 
klimaatopwarming. Zij steunt in het bijzonder het vijfde 
streepje van het verzoekend gedeelte betreffende de sociale 
en ecologische clausules in de handelsverdragen. 

 
De tekst wijst op de verantwoordelijkheid van bepaalde 

politieke leiders, zoals Jair Bolsonaro. Er wordt echter niet 
gesproken van privébedrijven, waarvan de 
verantwoordelijkheid niet kan worden ontkend. Bij de 
bedrijven die de producten uit de landbouw en veeteelt 
exploiteren, zijn er westerse bedrijven, vooral Amerikaanse, 
zoals McDonald's of Walmart. Ook Delhaize hoort daarbij, 
aangezien het Belgische bedrijf belangrijke 
handelsovereenkomsten heeft gesloten met 

M. Fouad Ahidar rappelle que cela fait 40 ans que cette 
déforestation dure et qu’il est temps d’y mettre un terme. 
Nous partageons tous le même air. N’oublions pas non plus 
qu’il faut défendre les zones vertes à Bruxelles et ne pas 
regarder uniquement ce qui se fait ailleurs. 

 
 
Mme Caroline De Bock estime que cette proposition de 

résolution est fondamentale dans la lutte contre le 
réchauffement climatique. Elle soutient en particulier le 
cinquième tiret du dispositif sur les clauses sociales et 
environnementales des traités commerciaux. 

 
Le texte pointe la responsabilité de certains dirigeants 

politiques, tel Jair Bolsonaro. Cependant, il manque la 
mention d’entreprises privées dont on ne peut nier la 
responsabilité. Parmi les entreprises qui exploitent les 
produits issus de l’agriculture et de l’élevage, il y a 
notamment des entreprises occidentales, principalement 
américaines comme McDonald ou Wal-Mart. Delhaize n’est 
cependant pas en reste puisque l’entreprise belge dispose  
d’importants accords commerciaux avec des entreprises 
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landbouwbedrijven in het Amazonewoud. We missen de 
boot, omdat die bedrijven de vraag stimuleren. Ondanks dit 
minpunt zal de volksvertegenwoordiger het voorstel van 
resolutie steunen. 

 
Mevrouw Cieltje Van Achter is het eens met veel 

doelstellingen van het voorstel van resolutie, zoals de strijd 
tegen ontbossing en het behoud van de biodiversiteit. Iedereen 
in Brussel is het daarmee eens. Ook andere aspecten, zoals 
korte ketens en dierenwelzijn, moeten worden benadrukt. 

 
Ze zal de tekst evenwel niet goedkeuren, want het verzoek 

tot de federale regering om elke handelsovereenkomst 
afhankelijk te maken van de integratie van sociale en 
ecologische clausules met doeltreffende uitvoerings- en 
controlemechanismen (5e streepje van het verzoekend 
gedeelte) is een minpunt. De federale overheid is niet bevoegd 
om dergelijke overeenkomsten te sluiten. Dat is een 
exclusieve bevoegdheid van de Europese Unie, tenzij het om 
gemengde overeenkomsten gaat. Op dat gebied is de 
Europese Unie haar verantwoordelijkheid niet uit de weg 
gegaan en heeft op het terrein resultaten geboekt, onder meer 
met de Mercosur-overeenkomst, die clausules inzake het 
behoud van de biodiversiteit bevat. Het is hypocriet om dat 
soort clausules op het niveau van het Gewest te willen 
opleggen, terwijl de Europese Unie dat al doet. 

 
Mevrouw Marie Nagy wijst erop dat het vijfde streepje 

van het verzoekend gedeelte strookt met de algemene 
beleidsverklaring. Het voorstel van resolutie geeft er enkel 
uitvoering aan. Amendement 1 van de MR-fractie strookt daar 
niet mee. Daarom kan ze het niet steunen. 

 
In antwoord op de vraag van mevrouw Caroline De Bock 

geeft de volksvertegenwoordiger toe dat de tekst in de eerste 
plaats gericht is tot de verschillende regeringen in hun 
hoedanigheid van regulator en niet tot de bedrijven. Er wordt 
aangegeven dat er economische belangen bestaan die 
verantwoordelijk zijn voor de ontbossing, maar ze kiest 
ervoor om zich als overheid tot andere overheden te richten. 

 
Op de opmerking van mevrouw Cieltje Van Achter 

antwoordt de volksvertegenwoordiger dat de Europese Unie 
inderdaad tracht haar handelsbetrekkingen met de landen in 
dat gebied te verbeteren. Intussen vindt ze dat de Europese 
landbouw te afhankelijk is van de invoer uit Zuid-Amerika. 
De tekst is gericht tot de Brusselse regering en de federale 
regering, opdat ze elk werk maken van dit dossier volgens hun 
eigen bevoegdheden. Als het voorstel van resolutie wordt 
aangenomen, zullen we ons steentje hebben bijgedragen. 

 
 

agricoles de la forêt amazonienne. On rate le coche car ces 
entreprises suscitent la demande. Malgré ce bémol, elle 
soutiendra la proposition de résolution. 

 
 
Mme Cieltje Van Achter adhère à de nombreux objectifs 

de cette proposition de résolution, comme la lutte contre la 
déforestation et la préservation de la biodiversité. Chacun à 
Bruxelles partage cet avis. D’autres aspects comme les 
circuits cours et le bien-être animal sont à souligner. 

 
Pourtant, elle s’opposera à ce texte car la demande au 

gouvernement fédéral de conditionner tout accord de 
commerce à la présence de clauses sociales et 
environnementales comportant des mécanismes effectifs de 
mise en œuvre et de contrôle (cinquième tiret du dispositif) 
est un manque. Le gouvernement fédéral n’est pas 
compétent pour conclure de tels accords. La conclusion 
d’accords commerciaux purs est une compétence exclusive 
de l’Union européenne, à moins qu’il s’agisse d’accords 
mixtes. Sur ce sujet, l’Union européenne a pris ses 
responsabilités en obtenant des résultats sur le terrain, 
notamment avec l’accord Mercosur qui contient des clauses 
de préservation de la biodiversité. Il est hypocrite de vouloir 
imposer au niveau de la Région ce type de clause alors que 
l’Union européenne le fait déjà.  

 
Mme Marie Nagy indique que le cinquième tiret du 

dispositif correspond à la déclaration de politique générale. 
La proposition de résolution ne fait que l’appliquer. 
L’amendement n°1 du groupe MR contredit l’esprit de cette 
demande, elle ne peut donc y adhérer.  

 
En réponse à Mme Caroline De Bock, l’oratrice indique 

qu’il est vrai que le texte s’adresse avant tout aux différents 
gouvernements, en leur qualité de régulateur, et non aux 
entreprises. Il est indiqué qu’il existe des intérêts 
économiques qui sont responsables de la déforestation mais 
en tant que pouvoir public, elle opte pour s’adresser à 
d’autres pouvoirs publics.    

 
À Mme Cieltje Van Achter, elle réplique 

qu’effectivement, l’Union européenne tente d’améliorer ses 
rapports commerciaux avec les pays de la région. En 
attendant, il lui semble que l’agriculture européenne est trop 
dépendante des importations issues d’Amérique du Sud. Le 
texte s’adresse au gouvernement bruxellois et au 
gouvernement fédéral afin que chacun s’empare de ce 
dossier en fonction de ses compétences. En cas de suivi de 
la proposition de résolution, nous aurons apporté notre 
pierre à l’édifice. 

 
 
 

III. Bespreking van de consideransen en van de 
streepjes van het verzoekend gedeelte en 

stemmingen 

III. Discussion des considérants et des tirets 
du dispositif et votes  

 
 

Consideransen 
 
De consideransen lokken geen enkele commentaar uit. 
 

 
Considérants 

 
Les considérants ne suscitent aucun commentaire. 
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Stemming 
 
De consideransen worden aangenomen met 12 stemmen 

bij 3 onthoudingen. 
 
 

Verzoekend gedeelte 
 
Mevrouw Latifa Aït Baala stelt amendement nr. 1 voor en 

verantwoordt het. 
 

Stemmingen 
 
Amendement nr. 1 wordt verworpen met 12 stemmen 

tegen 3. 
 
Het verzoekend gedeelte wordt aangenomen met 12 

stemmen tegen 1, bij 2 onthoudingen. 
 
Mevrouw Latifa Aït Baala wijst erop dat ze het voorstel 

van resolutie niet langer ondertekent, aangezien haar 
amendement is verworpen. 

 
 

Vote 
 
Les considérants sont adoptés par 12 voix et 3 

abstentions. 
 
 

Dispositif 
 
Mme Latifa Aït Balaa présente et justifie l’amendement 

n°1 
 

Votes 
 
L’amendement n°1 est rejeté par 12 voix contre 3. 
 
 
Le dispositif est adopté par 12 voix contre 1 et 2 

abstentions. 
 
Mme Latifa Aït Balaa relate qu’à la suite du rejet de son 

amendement, elle retire sa signature de la proposition de 
résolution.  

 
 

IV. Stemming over het geheel van het 
voorstel van resolutie 

 

IV. Vote sur l’ensemble de la proposition de 
résolution  

 
Het voorstel van resolutie wordt in zijn geheel 

aangenomen met 12 stemmen tegen 1, bij 2 onthoudingen. 
 
 

La proposition de résolution, dans son ensemble, est 
adoptée par 12 voix contre 1 et 2 abstentions. 

 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur 
voor het opstellen van het verslag. 

 
 
 

 

− Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction 
du rapport. 

 
 

 

De Rapporteur                                                     De Voorzitter Le Rapporteur                                                    Le Président  
 
Jonathan de PATOUL                                      Tristan ROBERTI 

 
Jonathan de PATOUL                               Tristan ROBERTI 
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V. Amendement V. Amendement 
  
Nr. 1 (van mevr. Latifa AÏT BALAA) N° 1 (de Mme Latifa AÏT BALAA) 

 
Verzoekend gedeelte 

 
Het vijfde streepje van het verzoekend gedeelte te 

vervangen door het volgende: 
 
“verzoekt de federale regering het opnemen van sociale 

en ecologische clausules in verband met de 
ontbossingsproblematiek, met doeltreffende uitvoerings- en 
controlemechanismen, in de toekomstige 
onderhandelingsmandaten die aan België worden gegeven 
met het oog op het sluiten van handelsovereenkomsten met de 
landen van het Amazonegebied, te bevorderen”. 

 
 

VERANTWOORDING 
 
Dit amendement maakt het mogelijk om de 

besluitvormingsprocessen op Belgisch en Europees niveau 
op het gebied van handelsverdragen en -overeenkomsten 
juister weer te geven. Het begrip onderhandelingsmandaat 
dat aan België wordt gegeven herinnert aan de centrale rol 
van de Directie-generaal Europese Zaken en Coördinatie 
(DGE) bij de coördinatie van de standpunten van de federale 
en gefedereerde entiteiten, zodat ons land met één stem kan 
spreken op het internationale toneel. Over de 
onderhandelingsmandaten wordt systematisch overleg 
gepleegd tussen de entiteiten en het zijn die mandaten die de 
verschillende elementen van de standpunten overnemen die 
België op Europees niveau uitdrukt. 

 
Het amendement maakt het eveneens mogelijk om 

nauwkeuriger te zijn met betrekking tot de door het voorstel 
beoogde doelstelling en de mogelijkheid om nieuwe 
clausules in te voeren, namelijk de bescherming van het 
Amazonewoud en de deelname van België aan de strijd 
tegen de ontbossing in de landen van dat gebied. 

 
Dispositif 

 
Remplacer le cinquième tiret du dispositif par ce qui 

suit : 
 
« demande au gouvernement fédéral de favoriser 

l'inclusion de clauses sociales et environnementales en lien 
avec la problématique de la déforestation et comportant des 
mécanismes effectifs de mise en œuvre et de contrôle, dans 
les futurs mandats de négociation donnés à la Belgique en 
vue de conclure des accords commerciaux avec les pays de 
la zone amazonienne. ». 

 
 

JUSTIFICATION 
 

Cet amendement permet de refléter plus justement les 
processus décisionnels au niveau belge et au niveau 
européen en matière de traités et d’accords commerciaux. La 
notion de mandat de négociation donné à la Belgique 
rappelle le rôle pivot de la Direction générale Coordination 
et Affaires européennes (DGE) dans la coordination des 
positions des entités fédérales et fédérées afin que notre pays 
puisse parler d'une seule voix sur la scène internationale. Les 
mandats de négociation font systématiquement l’objet d’une 
concertation entre entités et ce sont ces mandats qui 
reprennent les différents éléments des positions exprimées 
par la Belgique au niveau européen. 

 
 
L’amendement permet aussi d’être plus précis quant à 

l’objectif visé par la proposition et l’opportunité d’introduire 
de nouvelles clauses, à savoir la sauvegarde de la forêt 
amazonienne et la participation de la Belgique à la lutte 
contre la déforestation dans les pays de cette zone.  
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